

Surname:	First Name:
Current class: S3EN	

Compulsory subjects		Periods per week
Language I	4
Language II	3
Language III	3
History	(in LII)	2
Geography	(in LII)	2
Biology		2
Chemistry		2
Physics		2
Physical Education		2
Religion / Ethics	(in LII)	1
<input type="checkbox"/> Protestant	<input type="checkbox"/> Catholic	<input type="checkbox"/> Ethics
		23
Mathematics	or	4 <input type="checkbox"/>
		6 <input type="checkbox"/>

Options		Periods per week
Latin		4 <input type="checkbox"/>
Ancient Greek	OR	4 <input type="checkbox"/>
Economics	(in LII)	4 <input type="checkbox"/> DE <input type="checkbox"/> EN
Language IV	(DE/EN/FR/IT/SP/PO)	4 <input type="checkbox"/>
Please indicate which language:		
1 st choice
2 nd choice
Art		2 <input type="checkbox"/>
Music		2 <input type="checkbox"/>
ICT		2 <input type="checkbox"/>

↓

23

Subtotal 27 or 29

+

↓

0

Subtotal must be
between 4 and 8

=

23

Grand total must be
between 31 and 35

By signing this document, I declare that the information provided is correct.
Having read the document "Options and choices for the 4th and 5th year", I understand that the above choice is binding for years 4 and 5. In no case can an option be changed.

Karlsruhe,

(Date)

(Legal guardian's signature)




Annotations

- a. **Languages I, II and III are those studied since S1; it is not possible to change them.**
- b. **The choice of a subject commits a pupil for two years (for S4 and S5): (s)he cannot change, drop or add any subject as from the start of the 4th year.** Requests for changes will not be accepted after submission of this form.
- c. **The choices for years S4 and S5 should be made very carefully. All the subjects (with the exception of Religion/Ethics) are promotion subjects! Consider the number of working hours if you choose 8 hours options!**
- d. Pupils who choose 4-Period Mathematics must choose between 4 and 8 periods of options.
- e. Pupils who choose 6-Period Mathematics must choose between 4 and 6 periods of options.
- f. An optional course can only be organised if it is chosen by a sufficient number of candidates (**a minimum of 7 pupils**).
- g. **Optional subjects which have not been chosen in S4 and S5 (Economics, Language IV, ...) cannot be started in S6, unless the pupil takes a test at the end of the first semester of S5 which proves that he or she has acquired the necessary skills to follow these subjects successfully up to the baccalaureate.**
- h. As some of the options have to be timetabled concurrently, it will not be possible to provide all combinations, e.g. timetabling constraints make it impossible for a pupil to choose for example both Latin and Economics, both Latin and Ancient Greek or both Ancient Greek and Economics.
- i. The History, Geography and Religion / Ethics courses are taught in Language II (English, French, German).
- j. Economics is taught in the pupil's Language II, in accordance with the regulations of the official document 2019-04-D-13-en-2, article 2.1.c. **Pupils whose Language II is French and who wish to follow the Economics course must contact the school management (Mr Brécourt) directly to clarify the language in which they will be able to follow this course. Furthermore, in order to be able to take this optional subject in S6 and S7, it must be chosen from S4.**
- k. The Art, Music, ICT and Physical Education courses are taught to mixed language groups in at least one of the three working languages (English, French, German). For some pupils this may therefore be in their mother tongue, for others in one of the working languages, but not necessarily in the pupil's Language II.


Nom:	Prénom:
Classe actuelle: S3FR	

Matières obligatoires		Périodes par semaine
Langue I	4	
Langue II	3	
Langue III	3	
Histoire (en LII)	2	
Géographie (en LII)	2	
Biologie	2	
Chimie	2	
Physique	2	
Éducation physique	2	
Religion / Morale (en LII)	1	
<input type="checkbox"/> Protestante <input type="checkbox"/> Catholique <input type="checkbox"/> Morale	23	
Mathématiques ou	4 <input type="checkbox"/>	
	6 <input type="checkbox"/>	

Options		Périodes par semaine
Latin	4	<input type="checkbox"/>
Grec ancien OU	4	<input type="checkbox"/>
Économie (en LII)	4	<input type="checkbox"/> DE <input type="checkbox"/> EN
<hr/>		
Langue IV (DE/EN/FR/IT/SP/PO)	4	<input type="checkbox"/>
Indiquez la langue choisie :		
1 ^{er} vœu...	
2 ^{ème} vœu...	
<hr/>		
Art	2	<input type="checkbox"/>
<hr/>		
Musique	2	<input type="checkbox"/>
<hr/>		
ICT	2	<input type="checkbox"/>
<hr/>		


23

+


0

=

23

Sous-total 27 ou 29

Sous-total entre 4 et 8

Grand total entre 31 et 35

En signant ce document, je déclare que les informations que j'y ai renseignées sont correctes. Je reconnais avoir lu le document "Options et choix en S4/S5" et comprends qu'aucun changement dans les choix indiqués ci-dessus ne sera accepté pour aucune raison.

Karlsruhe,

(Date)

(Signature du représentant légal).....



Guide pour compléter le tableau de choix S4 / S5

- a. Les Langues I, II et III sont celles qui sont étudiées depuis la S1 ; il n'est pas possible d'en changer.
- b. Le choix d'une matière engage l'élève pendant deux ans (S4 et S5) : il ne peut modifier, abandonner ou ajouter aucune matière à partir du début de la classe de S4. Les demandes de changement ne seront pas acceptées après l'envoi de ce formulaire.
- c. Les choix de matières pour les classes de S4 et S5 doivent être faits très soigneusement. Toutes les matières (à l'exception de la Religion / Morale) sont prises en compte pour le passage dans la classe supérieure ! Prendre 8 heures d'options constitue une charge de travail supplémentaire conséquente.
- d. Les élèves choisissant « Mathématiques 4 périodes » doivent choisir entre 4 et 8 périodes d'options.
- e. Les élèves choisissant « Mathématiques 6 périodes » ne pourront suivre que 4 ou 6 périodes d'options.
- f. Une matière optionnelle ne sera ouverte que si elle est choisie par un nombre suffisant d'élèves (**7 élèves au minimum**).
- g. Les matières optionnelles qui n'ont pas été choisies en S4 et S5 (Économie, Langue IV, ...) ne pourront pas être commencées en S6, sauf si l'élève passe un test à la fin du premier semestre de S5 qui prouve qu'il a acquis les compétences nécessaires pour suivre avec succès ces matières jusqu'au baccalauréat.
- h. Comme certaines matières optionnelles doivent être enseignées sur les mêmes créneaux horaires, toutes les combinaisons de matières optionnelles ne pourront pas être proposées. Par exemple, ces contraintes d'emploi du temps font qu'il est impossible pour un élève de choisir à la fois Latin et Économie Latin et Grec ancien ou Grec ancien et Économie.
- i. Les cours d'Histoire, de Géographie et de Religion / Morale sont dispensés en Langue II (Anglais, Français, Allemand).
- j. Les cours d'Économie sont enseignés dans la langue II de l'élève, conformément aux dispositions du document officiel 2019-04-D-13-fr-2, article 2.1.c. **Les élèves ayant pour Langue II le français et souhaitant suivre le cours d'Économie devront s'adresser directement à la direction de l'école (M. Brécourt) pour clarifier la langue dans laquelle ils pourront suivre ce cours. Par ailleurs, pour pouvoir suivre cette matière optionnelle en S6 et en S7, elle doit être choisie dès la S4.**
- k. Les cours d'Art, de Musique, d'ICT et d'éducation physique sont dispensés à des groupes linguistiques mixtes dans au moins une des trois langues véhiculaires (Anglais, Français ou Allemand). Pour certains élèves, il peut donc s'agir de leur Langue I, pour d'autres d'une des langues véhiculaires, mais pas nécessairement de la Langue II de l'élève.